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Protokół XXIII/12  

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 26 października 2012 roku 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak o godz. 11:00 otworzył 

XXIII/12 Sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że 

zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokółu. 

 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli: Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak, 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński, Skarbnik Gminy Łobżenica Wiesława 

Adamowska, Etatowy Członek Zarządu Powiatu Pilskiego Stefan Piechocki, Radny Rady 

Powiatu w Pile Stanisław Jendrzejewski,  Radny Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak, 

Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych: Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna Gryniewicz, Dyrektor Gminnego Ośrodka Obsługi 

Szkół w Łobżenicy Maria Klóska, Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy Paweł 

Berndt,  Dyrektor Szkoły Podstawowej w Luchowie Jadwiga Szuszkiewicz, Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Łobżenicy Renata Grochowska, Radca Prawny Urzędu Miejskiego w 

Łobżenicy Gabriela Reszkowska, Kierownik Posterunku Policji w Łobżenicy Karol Tatera, 

Pani Ewa Zmitrowicz – były Dyrektor Szkoły Podstawowej w Luchowie, sołtysi oraz 

przedstawiciele prasy lokalnej. 

Ad. 2 

W dalszej części Rada Miejska w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie 

przyjęła protokół Nr XXII/12 z obrad Sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 30 sierpnia 

2012 roku. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano, radnym porządek obrad  

XXIII Sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Następnie przedstawił propozycje zmian, do 

przedłożonego porządku obrad: 
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 Punkt 6 tj. Informację o stanie realizacji zadań oświaty w roku szkolnym 2011-2012 z 

uwzględnieniem wyników sprawdzianów i egzaminów na zakończenie szkół 

podstawowych i gimnazjum proponuje się przenieść do punktu 30. 

 W pozycji 19 proponuje się wprowadzić punkt dotyczący rozpatrzenia uchwały w 

sprawie przeznaczenia do zbycia lokali mieszkalnych położonych w miejscowości 

Łobżenica przy ulicy Sobieskiego 3. 

 W pozycji 29 proponuje się wprowadzić punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie 

zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Łobżenica, a Gminą Złotów w zakresie 

przyjmowania odpadów komunalnych.  

 W punkcie 35 proponuje się wprowadzić niejawną część sesji dotyczącą 

przedstawienia informacji o wynikach analizy oświadczeń majątkowych Radnych 

Rady Miejskiej oraz kierowników Gminnych jednostek Organizacyjnych i osób 

wydających decyzje w imieniu Burmistrza. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak poddał powyższe zmiany pod 

głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

jednogłośnie przyjęła proponowane zmiany do porządku obrad XXIII sesji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy. 

 

W dalszej części Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak poddał pod 

głosowanie porządek obrad XXIII  sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy wraz z poprawkami. 

 

 Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 12 głosami „za”, głosów  „wstrzymujących się”     

i głosów „przeciw” nie stwierdzono przyjęła porządek obrad wraz z poprawkami 

w brzmieniu jak niżej: 

 

1. Sprawy organizacyjne. 

 Otwarcie sesji. 

 Quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 
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4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości. 

6. Informacja Burmistrza Łobżenicy o stanie realizacji wniosków, uchwał i interpelacji 

radnych oraz wydanych zarządzeniach w I półroczu 2012 roku. 

7. Dokonanie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Łobżenica. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek w podatku od 

nieruchomości na 2012 rok. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłat za posiadanie psów. 

11. Rozpatrzenie wysokości stawki podatku rolnego. 

12. Rozpatrzenie zmian w uchwale dotyczącej udzielania bonifikat przy sprzedaży 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Łobżenica. 

13. Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny 

nieruchomości położonej w miejscowości Łobżenica. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów na najem 

lokali użytkowych. 

15. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przejęcia na mienie komunalne nieruchomości 

położonej w miejscowości Luchowo. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży lokali użytkowych położony w miejscowości 

Łobżenica przy ulicy Złotowskiej 31. 

17. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zbycia lokali mieszkalnych położonych w 

miejscowości Łobżenica przy ulicy Wyrzyskiej 11. 

18. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia lokali mieszkalnych 

położonych w miejscowości Łobżenica przy ulicy Sikorskiego 13. 

19. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia lokali mieszkalnych 

położonych w miejscowości Łobżenica przy ulicy Sobieskiego 3. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości niezabudowanej położonej w 

miejscowości Rataje. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości niezabudowanej 

położonej w miejscowości Luchowo. 

22. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości 

niezabudowanej położonej w miejscowości Izdebki. 
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23. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości niezabudowanej położonej w 

miejscowości Dźwierszno Wielkie. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości zabudowanej położonej w 

miejscowości Dźwierszno Małe. 

25. Rozpatrzenie uchwały w sprawie podziału Gminy Łobżenica na okręgi wyborcze. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenica. 

27. Rozpatrzenie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru kandydata na członka Powiatowej Rady 

Zatrudnienia w Pile. 

29. Podjecie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Łobżenica a 

Gminą Złotów w zakresie przyjmowania odpadów komunalnych. 

30. Informacja o stanie realizacji zadań oświaty w roku szkolnym 2011/2012 

z uwzględnieniem wyników sprawdzianów i egzaminów na zakończenie szkół 

podstawowych i gimnazjum. 

31. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o wynikach analizy 

oświadczeń majątkowych radnych. 

32. Informacja Burmistrza Łobżenicy o wynikach analizy oświadczeń majątkowych 

kierowników Gminnych Jednostek Organizacyjnych i osób wydających decyzje 

w imieniu Burmistrza. 

33. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

34. Wolne wnioski i głosy. 

35. Przedstawienie niejawnej informacji o wynikach analizy oświadczeń majątkowych 

Radnych Rady Miejskiej oraz kierowników Gminnych Jednostek Organizacyjnych      

i osób wydających decyzje w imieniu Burmistrza. 

36. Zakończenie obrad sesji. 

 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad wręczono kwiaty i podzelowanie dla Pani 

Ewy Zmitrowicz Dyrektora Szkoły Podstawowej w Luchowie w związku z odejściem na 

emeryturę. 
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Ad.4 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie od 30 sierpnia do 26 października 2012 

roku, które stanowi załącznik nr 2 do protokółu. 

W dalszej części poinformował, że w dniu 14 września 2012 r. odbył się II przetarg ustny 

nieograniczony na sprzedaż nieruchomości zabudowanej budynkiem byłego internatu, 

położonej w Łobżenicy przy ulicy Złotowskiej 31. W związku z tym, iż nikt nie przystąpił do 

przetargu, zakończył się on z wynikiem negatywnym. 

Na dzień 29 października 2012 r. ogłoszono I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż 

lokalu mieszkalnego Nr 3 położonego w budynku przy ulicy Sobieskiego nr 3. Cena 

wywoławcza nieruchomości (lokalu wraz z udziałem w gruncie)  wynosiła 31 000,00 zł. 

Nadmienił również, że w związku z planowaną sprzedażą wykonano wycenę  nieruchomości 

gminnych. 

Na koniec powiedział, że ogłoszono ranking projektów wybranych do dofinansowania w 

ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. Oba projekty złożone 

przez Gminę Łobżenica uzyskały wystarczającą liczbę punktów i zakwalifikowały się do 

dofinansowania w ramach dostępnych środków.  

Projekt pod nazwą „ Remont Stadionu Sportowego im. Alojzego Graja” zajął 2 miejsce, 

natomiast projekt pod nazwą „Remont i rozbudowa świetlic wiejskich w miejscowościach 

Ferdynandowo, Izdebki, Topola, Trzeboń” uzyskał miejsce 50. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy 

z działalności międzysesyjnej. 

 

Ad. 5 

Radny Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Przedstawił informację z XXI Sesji Rady Powiatu w Pile, która odbyła się w dniu 25 

października 2012 roku. Jednym z ważniejszym punktów dotyczących Gminy Łobżenica było 

podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Pilskiego na lata 2012-2022. Podkreślił, że z dokumentu tego „wyrzucona”  została 

inwestycja dotycząca budowy drogi Kijaszkowo-Kruszki. 
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Etatowy Członek Zarządu Powiatu Pilskiego Stefan Piechocki 

Odnosząc się do inwestycji dotyczącej budowy drogi Kijaszkowo-Kruszki poinformował, że 

utrzymywanie tego zadania w stanie martwym w zapisach budżetowych jest niemożliwe gdyż 

nie pozwalają na to przepisy prawne.  

Następnie wyjaśnił:” To nie jest tak jak powiedział kolega, że my ją wyrzucamy, ona jest w 

zapleczu i w każdej chwili do wprowadzenia jako zadanie inwestycyjne w momencie gdy 

znajdzie się współfinansowanie tej inwestycji”. 

Dodał, że nierealne jest sfinansowanie tego przedsięwzięcia samodzielnie przez powiat gdyż 

wartość zadania wynosi ponad 5,5mln. Powiat Pilski niedawno zakończył inwestycję za 40 

mln zł i to zadanie będzie ciążyło w perspektywie jakiegoś czasu na budżecie powiatu,  gdyż 

połowa środków na tą inwestycję pochodziła z kredytu.  

W chwili obecnej nie ma również żadnych programów zewnętrznych, z których można by 

pozyskać dofinansowanie na drogę Kijaszkowo-Kruszki.  

Zaznaczył, że jeśli pojawią się jakieś możliwości uzyskania środków na budowę powyższej 

drogi to prawdopodobnie będzie decyzja Zarządu o ponowne wprowadzenie jej do zadań 

inwestycyjnych Powiatu Pilskiego.  

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Odnosząc się do zadania – budowa drogi Kijaszkowo-Kruszki powiedział, że kiedy Radny 

Jendrzejewski pokazał mu pismo, mówiące o tym, że to Burmistrzowie nie zgodzili się na 

dofinansowanie tej inwestycji bardzo się zdenerwował. Zaznaczył, że to co zapisane zostało 

w porozumieniu zawartym pomiędzy Powiatem Pilskim, a Gminą Łobżenica tj. podział i 

wykup gruntów zostało przez gminę zrealizowane. Gdy podpisywano porozumienie nie było 

mowy o żadnym dofinansowaniu ze strony naszej gminy. Zmiana zasad i reguł gry w trakcie 

jest nie do przyjęcia.  

Zwrócił uwagę, że podczas budowy obwodnicy południowej żadna z gmin nie dokładała się 

do przedsięwzięcia. 

Podkreślił, że zrzucanie winy na Burmistrzów tj. na Burmistrza Madeja i Cerlaka jest nie na 

miejscu. Jak można w taki sposób postępować? 

Zaznaczył, że projekt, który został opracowany na budowę tej drogi stanie się nieważny i po 

latach trzeba będzie go aktualizować, zmieniać i ponosić kolejne koszty.  

Wyraził swoje zdanie:”Ja też mogłem nie przyjmować zobowiązań po swoich poprzednikach, 

ale tak się nie robi, bo to nie jest na miejscu. Rozumiem, że mogą być kłopoty finansowe, ale 
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swoich kłopotów finansowych nie można zrzucać na kogoś innego. Ja po swoich 

poprzednikach wszystkie zobowiązania przejąłem, bo taka jest kolej rzeczy. Przejmuje się 

dobre i złe sprawy i idzie się dalej. Uważam, że w tej sprawie powinno być tak samo”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Edward Starszak 

Odnosząc się do powyższej kwestii zapytał czy oznacza to, że Powiat Pilski wyłączył budowę 

drogi Kijaszkowo-Kruszki z finansowania w perspektywie kilku najbliższych lat natomiast 

nie wykreślił jej z planu inwestycyjnego? Czy zadanie to w dalszym ciągu istnieje w 

dokumentach strategicznych dotyczących budowy dróg w Powiecie Pilskim?  

 

Etatowy Członek Zarządu Powiatu Pilskiego Stefan Piechocki 

Potwierdził, że zadanie to  jest zapisane w Wieloletnim Programie Inwestycyjnym Powiatu 

Pilskiego wykreślone jest natomiast z zadań budżetowych, gdyż jest ono nie realne do 

wykonania ze względu na kryteria zaciągania kredytów. 

Następnie przypomniał, że inwestycja ta rozważana była gdy mówiono o narodowym 

programie i 50% wsparciu zewnętrznym. Jeżeli tego nie ma to Zarząd Powiatu podjął 

rozmowy z Burmistrzami Gmin przez które będzie biegła droga, po to by uzyskać  wsparcie 

finansowe, które umożliwi realizację tej inwestycji. Propozycja powiatu nie została przez 

gminy potwierdzona w związku z tym powiat nie widzi możliwości samodzielnego 

sfinansowania tego zadania ze środków własnych. W sytuacji gdy pojawią się programy 

zewnętrzne, z których będzie można ubiegać się o dofinansowanie, Powiat Pilski podejmie 

starania i nie będzie potrzebował zaangażowania finansowego gmin. 

Zaznaczył, że były prowadzone w tej sprawie rozmowy negocjacyjne, nikt nie mówił, że 

gminy muszą dać pieniądze. Rozmowy wykazały, że wszystkie strony mają trudności 

finansowe, takie są realia i z pewnych zobowiązań należy się wycofać. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Zaznaczył, że chyba nie do końca została zrozumiana jego wypowiedź i powiedział: ”Niech 

Pan Starosta spojrzy co zostało zapisane w dokumentach sesyjnych, które otrzymali radni. Z 

jakiej przyczyny ta droga nie została wprowadzona. Ktoś to wpisał do dokumentów. 

Jeśli mnie na coś nie stać to po prostu się za to nie biorę, odkładam to na bok i przyznaję się, 

że nie ma na to pieniędzy.  Mam zeszyt, o którym chyba wszyscy radni wiedzą, w którym 

zapisany jest rząd rzeczy, które są do zrobienia, a których nie jesteśmy w stanie zrobić na 
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dzień dzisiejszy. My też nie leżymy na pieniądzach i patrzymy na fundusze, ale robimy to na 

co nas stać i to co jest najpotrzebniejsze. Jeśli nas na coś nie stać to wyraźnie to mówimy, a 

nie próbujemy zrzucać winę na innych. Jeśli mnie na coś nie stać, czegoś nie potrafię, to się 

do tego przyznaje i o to mi tylko chodzi”. 

 

Etatowy Członek Zarządu Powiatu Pilskiego Stefan Piechocki 

Powiedział, że w swojej wypowiedzi przedstawił to co było na sesji i jakie stanowisko zajęła 

Rada Powiatu. Uzasadnienie, o którym mówił Burmistrz zostało zmienione, a jego ostateczna 

wersja mówi wyraźnie o odsunięciu inwestycji w czasie oraz o tym, że Gmina Łobżenica na 

dzień dzisiejszy nie widzi możliwości współfinansowania tego zadania ale w perspektywie 

czasu nie wykreśla takiej pomocy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Reasumując powyższą dyskusję zaznaczył, że ważne jest to, że Powiat Pilski widzi potrzebę 

budowy drogi Kijaszkowo-Kruszki, natomiast dla nas mieszkańców ważne jest aby ta 

inwestycja była wykonana jak najszybciej.  

Zrozumiałe jest, również to, że odpowiedzialnie działając nie można w tej chwili 

podejmować decyzji o przystąpieniu do tego zadania gdyż analiza sytuacji finansowej oraz 

zobowiązań powiatu wykazuje, że powiat nie jest w stanie podjąć takiego obciążenia 

finansowego. 

Gmina Łobżenica jest w podobnej sytuacji, dlatego też na sesji w miesiącu maju zostało 

podjęte stanowisko Rady Miejskiej, które mówi, że obecnie realizowane inwestycje, jak 

również podjęte zobowiązania zawarte w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy nie 

pozwalają w kilku najbliższych latach złożyć zobowiązania udziału finansowego Gminy 

Łobżenica w tym przedsięwzięciu. 

Nie wyklucza się też w razie pojawienia się możliwości finansowych w przyszłości udziału w 

finansowaniu tego przedsięwzięcia. 

Nadmienił również, że nowa perspektywa budżetu unijnego na lata 2014-2020 pozwoli na 

przygotowanie projektów inwestycyjnych w zakresie infrastruktury drogowej. Miejmy 

nadzieję, że przy dofinansowaniu jakie będzie możliwe do pozyskania wspomniana 

inwestycja zostanie sfinalizowana. 
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Istotne jest to, że zadanie to jest ujęte w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym Infrastruktury 

Drogowej w Powiecie Pilskim to daje nam nadzieję, że rozwiązanie, które nas 

usatysfakcjonuje będzie zrealizowane.  

W dalszej części wypowiedzi podziękował przedstawicielom Powiatu Pilskiemu za 

przekazanie gruntów na Placu Zwycięstwa co pozwoli Gminie Łobżenica przystąpić do 

działań rewitalizacyjnych.  

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że informacja Burmistrza Łobżenicy o stanie realizacji wniosków, uchwał         

i interpelacji radnych oraz wydanych zarządzeniach w I półroczu 2012 roku została 

przekazana radnym w formie pisemnej w celu zapoznania. 

Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w  Łobżenicy Edward Starszak poddał 

pod głosowanie powyższą informację. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” oraz 

głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację Burmistrza Łobżenicy o stanie 

realizacji wniosków, uchwał i interpelacji radnych oraz wydanych zarządzeniach w          

I półroczu 2012 roku, która stanowi załącznik numer 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Łobżenica na lata 2012-2024 został przekazany radnym w formie pisemnej, był 

również szczegółowo omawiany na Komisjach Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

brzmienie powyższego projektu uchwały i podał go pod głosowanie. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” oraz 

głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/139/12 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2012-2024, która stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok został 

przekazany radnym w formie pisemnej był również szczegółowo omawiany na Komisjach 

Rady Miejskiej. 

Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

brzmienie powyższego projektu uchwały i podał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” oraz 

głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/140/12 w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2012 rok, która stanowi załączniki numer 5 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2013 rok został przekazany radnym w formie pisemnej, był również 

szczegółowo omawiany na Komisjach Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie powyższego projektu uchwały i podał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/141/12 w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2013 rok, która stanowi 

załącznik numer 6 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty od posiadania 

psów został przekazany radnym w formie pisemnej był również szczegółowo omawiany na 

Komisjach Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie powyższego projektu uchwały i podał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/142/12 w sprawie 

określenia wysokości opłaty od posiadania psów, która stanowi załącznik numer 7 do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu 1q żyta dla celów 

podatku rolnego na rok 2013 został przekazany radnym w formie pisemnej i był szczegółowo 

omawiany na Komisjach Rady Miejskiej. 

Burmistrz Łobżenicy zwrócił się do Wielkopolskiej Izby Rolnej o wydanie opinii w sprawie 

obniżenia w stosunku do komunikatu Prezesa GUS, średniej ceny skupu żyta do kwoty 60 zł 

za 1 dt dla potrzeb naliczania podatku rolnego w roku 2013. Opinia w tej sprawie została 

wydana i stanowi załącznik numer 8 do niniejszego protokołu. 

 

W dalszej części wypowiedzi zaznaczył, że Komisje Rady Miejskiej w Łobżenicy pozytywnie 

zaopiniowały propozycję Burmistrza dotyczącą obniżenia średniej ceny skupu 1q żyta do 

kwoty 60zł.  

Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 
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Antoni Kapeja 

Zwrócił uwagę, że opinia Wielkopolskiej Izby Rolniczej w sprawie proponowanej przez 

Burmistrza stawki w kwocie 60 zł jest negatywna. Nadmienił, że gminy sąsiednie uchwaliły 

niższe stawki od naszej. 

Ponadto zwrócił uwagę, że w roku bieżącym nakłady finansowe producentów rolnych z 

naszego terenu zostały mocno obciążone, a wpływ na to miały niekorzystne warunki 

atmosferyczne.  

 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że obniżenie średniej stawki podanej przez Prezesa GUS tj. 75,86 zł do kwoty 

60 zł spowoduje utratę dochodów gminy na ponad 400 000zł. To nie jest mała kwota. 

Ponadto zwrócił uwagę, że w skali wydatków jakie ponoszą rolnicy na prowadzenie swojej 

działalności, podatek rolny nie jest, aż tak znaczącym obciążeniem.  Dużo więcej kosztuje ich 

zakup nawozów, środków ochrony roślin i paliwa. Następnie zapytał co zrobiły Izby Rolnicze 

aby obniżyć ceny tych produktów. Odpowiedział, że nic nie zrobiły. Najłatwiej jest domagać 

się od gmin obniżenia podatku. To jest najprostsze. W pozostałych kwestiach Izby Rolnicze 

nie zrobiły nic, a co roku płacimy na ich rzecz ponad 20 000zł. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

odczytał całe brzmienie powyższego projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” oraz 

głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/143/12 w sprawie 

obniżenia ceny skupu 1q żyta dla celów podatku rolnego na rok 2013, która stanowi 

załącznik numer 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie warunków udzielania oraz wysokości stawek 

procentowych bonifikat przy sprzedaży nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Łobżenica został przekazany radnym w formie pisemnej był również szczegółowo omawiany 

na Komisjach Rady Miejskiej. 
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Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Potwierdził, że projekt uchwały był omawiany na Komisjach Rady Miejskiej, ale między 

czasie wynikła jeszcze jedna sytuacja, w związku z którą do projektu uchwały został dopisany 

w §1 w ustępie 2 w literze a tiret następującej treści: „czas trwania najmu lokali 

mieszkalnych, których Gmina Łobżenica jest następcą prawnym, jeżeli nie było przerwy 

pomiędzy zawieranymi umowami”. 

Wyjaśnił, że chodzi tu o sytuację gdzie Gmina Łobżenica przejmowała, zamieniała budynki 

od Skarbu Państwa, Powiatu, w których mieszkali już lokatorzy.  

Uważa, że projekt uchwały w obecnym kształcie jest sprawiedliwy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza o wprowadzenie  do 

projektu uchwały w §1 w ustępie 2 w literze a tiretu następującej treści: „czas trwania najmu 

lokali mieszkalnych, których Gmina Łobżenica jest następcą prawnym. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” oraz 

głosów „przeciw” nie stwierdzono przyjęła powyższy wniosek. 

 

W dalszej części Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał całe 

brzmienie projektu uchwały w sprawie warunków udzielania oraz wysokości stawek 

procentowych bonifikat przy sprzedaży nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Łobżenica i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, 2 głosami przeciw, głosów  

„wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/144/12 w sprawie 

warunków udzielania oraz wysokości stawek procentowych bonifikat przy sprzedaży 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Łobżenica, która stanowi załącznik numer 

10 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak  

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie darowizny 

nieruchomości położonej w miejscowości Łobżenica został przekazany radnym w formie 

pisemnej, był również szczegółowo omawiany na Komisjach Rady Miejskiej. 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w powyższej sprawie i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” oraz 

głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/145/12 w sprawie 

wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny, która stanowi załącznik numer 11 do 

niniejszego protokołu. 

 

O godzinie 12:25 Radna Zdzisława Bosak przybyła na salę posiedzeń. Stan Rady 

Miejskiej - 13 radnych. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

na najem lokali użytkowych został przekazany radnym w formie pisemnej, był również 

szczegółowo omawiany na Komisjach Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w powyższej sprawie i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 1 głosem „wstrzymującym się”, 

głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/146/12 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów na najem lokali użytkowych, która 

stanowi załącznik numer 12 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 15 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia na mienie komunalne 

nieruchomości, stanowiących własność Skarbu Państwa położonej w miejscowości Luchowo 

został przekazany radnym w formie pisemnej był również szczegółowo omawiany na 

Komisjach Rady Miejskiej. 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w powyższej sprawie i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”        

i głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/147/12 w sprawie 

nieodpłatnego przejęcia na mienie komunalne nieruchomości, stanowiących własność 

Skarbu Państwa, która stanowi załącznik numer 13 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia lokali użytkowych 

stanowiących własność Gminy Łobżenica położonych w miejscowości Łobżenica przy ulicy 

Złotowskiej 31 został przekazany radnym w formie pisemnej, był również szczegółowo 

omawiany na Komisjach Rady Miejskiej. 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w powyższej sprawie i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”        

i głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/148/12 w sprawie 

przeznaczenia do zbycia lokali użytkowych stanowiących własność Gminy Łobżenica, 

która stanowi załącznik numer 14 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 17 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia lokali mieszkalnych 

stanowiących własność Gminy Łobżenica, położonych w miejscowości Łobżenica przy ulicy 

Wyrzyskiej 11, został przekazany radnym w formie pisemnej, był również szczegółowo 

omawiany na Komisjach Rady Miejskiej. 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w powyższej sprawie i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”        

i głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/149/12 w sprawie 

przeznaczenia do zbycia lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Łobżenica, 

która stanowi załącznik numer 15 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 18 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia lokali mieszkalnych 

stanowiących własność Gminy Łobżenica, położonych w miejscowości Łobżenica przy ulicy 

Sikorskiego 13, został przekazany radnym w formie pisemnej, był również szczegółowo 

omawiany na Komisjach Rady Miejskiej. 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w powyższej sprawie i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”        

i głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/150/12 w sprawie 

przeznaczenia do zbycia lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Łobżenica, 

która stanowi załącznik numer 16 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 19 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia lokali mieszkalnych 

stanowiących własność Gminy Łobżenica, położonych w miejscowości Łobżenica przy ulicy 

Sobieskiego 3, został przekazany radnym w formie pisemnej, był również szczegółowo 

omawiany na Komisjach Rady Miejskiej. 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w powyższej sprawie i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”        

i głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/151/12 w sprawie 

przeznaczenia do zbycia lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Łobżenica, 

która stanowi załącznik numer 17 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 20 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości 

niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Łobżenica, położonej w miejscowości Rataje, 

został przekazany radnym w formie pisemnej, był również szczegółowo omawiany na 

Komisjach Rady Miejskiej. 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w powyższej sprawie i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”        

i głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/152/12 w sprawie 

przeznaczenia do zbycia nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Łobżenica, która stanowi załącznik numer 18 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 21 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości 

niezabudowanych stanowiących własność Gminy Łobżenica, położonych w miejscowości 

Luchowo, został przekazany radnym w formie pisemnej, był również szczegółowo omawiany 

na Komisjach Rady Miejskiej. 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w powyższej sprawie i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”        

i głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/153/12 w sprawie 

przeznaczenia do zbycia nieruchomości niezabudowanych stanowiących własność 

Gminy Łobżenica, która stanowi załącznik numer 19 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 22 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości 

niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Łobżenica, położonej w miejscowości Izdebki, 

został przekazany radnym w formie pisemnej, był również szczegółowo omawiany na 

Komisjach Rady Miejskiej. 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w powyższej sprawie i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”        

i głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/154/12 w sprawie 

przeznaczenia do zbycia nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Łobżenica, która stanowi załącznik numer 20 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 23 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości 

niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Łobżenica, położonej w miejscowości 

Dźwierszno Wielkie, został przekazany radnym w formie pisemnej, był również szczegółowo 

omawiany na Komisjach Rady Miejskiej. 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w powyższej sprawie i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”        

i głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/155/12 w sprawie 

przeznaczenia do zbycia nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Łobżenica, która stanowi załącznik numer 21 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 24 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości 

zabudowanej stanowiącej własność Gminy Łobżenica, położonej w miejscowości Dźwierszno 

Małe, został przekazany radnym w formie pisemnej, był również szczegółowo omawiany na 

Komisjach Rady Miejskiej. 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w powyższej sprawie i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”        

i głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/156/12 w sprawie 

przeznaczenia do zbycia nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Łobżenica, która stanowi załącznik numer 22 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 25 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Łobżenica na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym, został 

przekazany w formie pisemnej, był również szczegółowo omawiany na Komisjach Rady 

Miejskiej. 

Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w powyższej sprawie i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”        

i głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/157/12 w sprawie 

podziału Gminy Łobżenica na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym, która stanowi załącznik numer 23 do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 26 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt Statutu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy został 

opracowany i przedłożony radnym w formie pisemnej. 

Prosił Przewodniczącą Komisji Statutowej Zdzisławę Bosak o przedstawienie informacji 

dotyczącej prac nad powyższym dokumentem 

 

Przewodnicząca Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak  

Poinformowała, że projekt Statutu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy został 

opracowany i skonsultowany z mieszkańcami na spotkaniu w dniu 15 października 2012 r.  

Na spotkaniu tym wniesiono uwagi do Statutu, które zostały przez Komisję Statutową 

pozytywnie zaopiniowane tj.: 

- w rozdziale I paragrafie 3 punkcie 2 postanowiono skreślić sformułowanie „ jednostki 

niższego rzędu stanowiące” i zastąpić wyraz „funkcjonują” słowem „istnieją”. 

- w rozdziale II paragrafie 4 punkcie 9 skreślić wyraz „użytecznych” i zastąpić go 

sformułowaniem „na rzecz Miasta”. 
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- w rozdziale III podrozdziale 1 paragrafie 11 punkcie 1 postanowiono zmniejszyć liczbę 

mieszkańców , która pozwala podejmować uchwały z 50 na 30. 

Komisja Statutowa Rady Miejskiej w Łobżenicy wnosi o wprowadzenie powyższych zmian 

do projektu Statutu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak  

Dodał, że projekt Statutu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy został umieszczony na 

stronie internetowej BIP Łobżenica i możliwe było wnoszenie uwag do dokumentu drogą      

e-mail oraz pisemnie w Biurze Rady Miejskiej w Łobżenicy do dnia 25 października 2012 

roku. Z informacji jaką uzyskał, żadne inne propozycje zmian nie zostały zgłoszone. 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosownie wniosek Komisji Statutowej Rady Miejskiej          

w Łobżenicy o wprowadzenie zmian do Statutu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”        

i głosów „przeciw” nie stwierdzono przyjęła wniosek o wprowadzenie zmian do Statutu 

Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał całe 

brzmienie projektu uchwały w sprawie utworzenia Samorządu Mieszkańców Miasta 

Łobżenicy oraz nadanie mu statutu i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 1 głosem „przeciw” głosów 

„wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/158/12 w sprawie 

utworzenia Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy oraz nadanie mu statutu, która 

stanowi załącznik numer 24 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak  

Poinformował, że po ogłoszeniu powyższej uchwały w Wojewódzkim Dzienniku Urzędowym 

będzie można przystąpić do tworzenia zgodnie ze Statutem formalnych struktur Samorządu 

Mieszkańców Miasta Łobżenicy. 
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Ad. 27 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła 

został przekazany radnym w formie pisemnej był również szczegółowo omawiany na 

Komisjach Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w powyższej sprawie i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”        

i głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/159/12 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła, która stanowi załącznik numer 25 do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 28 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyznaczenia kandydata na członka Powiatowej 

Rady Zatrudnienia w Pile został przekazany radnym w formie pisemnej. Następnie wyjaśnił, 

że z dniem 3 grudnia 2012 roku wygasa kadencja obecnej Rady Zatrudnienia, w której Gminę 

Łobżenica reprezentuje  Burmistrz Łobżenicy Pan Eugeniusz Cerlak. 

W związku z powyższym Starosta Pilski wystąpił z pismem o wytypowanie w terminie do 31 

października 2012r. kandydata na członka nowej kadencji Rady Zatrudnienia w Pile. 

Burmistrz Łobżenicy proponuje aby w nowej kadencji Rady Zatrudnienia w Pile Gminę 

Łobżenica reprezentował Zastępca Burmistrza Łobżenicy Pan Tadeusz Perliński. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak zapytał czy są inne  

propozycje kandydatów. 

Wobec braku innych propozycji oraz uwag do projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 

kandydata na członka Powiatowej Rady Zatrudnienia w Pile poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”        

i głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/160/12 w sprawie 
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wyznaczenia kandydata na członka Powiatowej Rady Zatrudnienia w Pile, która 

stanowi załącznik numer 26 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 29 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia porozumienia międzygminnego 

pomiędzy Gminą Łobżenica, a Gminą Miasto Złotów w zakresie przyjmowania odpadów 

komunalnych z terenu Gminy Łobżenica na składowisko odpadów komunalnych w 

Międzybłociu, został przekazany radnym w formie pisemnej był również szczegółowo 

omawiany na Komisjach Rady Miejskiej. 

Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w powyższej sprawie i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”        

i głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XXIII/161/12 w sprawie 

zatwierdzenia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Łobżenica, a Gminą 

Miasto Złotów w zakresie przyjmowania odpadów komunalnych z terenu Gminy 

Łobżenica na składowisko odpadów komunalnych w Międzybłociu, która stanowi 

załącznik numer 27 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 30 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Łobżenica w roku 

szkolnym 2011/2012 z uwzględnieniem wyników sprawdzianów została przekazana radnym 

w formie pisemnej była również omawiana na Komisjach Rady Miejskiej. 

Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej Kultury i Ochrony Zdrowa Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Poinformowała, że Komisja Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

zapoznała się z Informacją o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Łobżenica w  roku 



 

24 

 

szkolnym 2011/2012, z uwzględnieniem wyników sprawdzianów i egzaminów na 

zakończenie szkół podstawowych i gimnazjum oraz diagnozy gotowości szkolnej w 

przedszkolu, a także krótkimi prezentacjami Szkół i Przedszkola przedstawionymi przez 

dyrektorów. 

Gmina realizuje zadania oświatowe na podstawie: 

 Ustawy o samorządzie gminnym z 1990 roku, 

 Ustawy o systemie oświaty z 1991 roku, 

 Ustawy Karta Nauczyciela z 1982 roku. 

Do zadań tych należy: 

1. zakładanie i prowadzenie szkół podstawowych i gimnazjalnych oraz 

przedszkoli i oddziałów przedszkolnych przy szkołach, 

2. zapewnienie warunków działania, czyli zabezpieczenie kadry, 

wyposażenia, wykonywanie niezbędnych remontów i inwestycji, 

3. stanowienie o wysokości niektórych składników wynagrodzenia 

nauczycieli, 

4. wspieranie szkół w realizacji zadań dydaktyczno-wychowawczych, 

5. kontrolowanie spełnienia przez uczniów obowiązku szkolnego, 

6. dowożenie uczniów do szkół. 

Odnosząc się do wyżej wymienionych zadań należy stwierdzić, że Gmina wywiązuje się z ich 

realizacji, pomimo niewystarczającej subwencji oświatowej 

Ad. 1.  

Gmina prowadzi jedno Przedszkole oraz pięć Szkół Podstawowych z oddziałami 

przedszkolnymi i jedno Gimnazjum. 

UCZNIOWIE 

 W roku szkolnym 2011/2012 obowiązek szkolny realizowało 1046 uczniów (w roku 

poprzednim 1079), w tym; 

      -  do Szkół Podstawowych uczęszczało 679 uczniów (w roku poprzednim 680 uczniów). 

(-1) 

      -  do Gimnazjum uczęszczało 367 uczniów (w roku poprzednim 399) (-32), 

  Wychowaniem przedszkolnym objętych było 269 dzieci, w tym: 

      -     87 6-latków, 

      -  109 5-latków ( w poprzednim roku 256 dzieci , w tym 130 6-latków). 
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Ad. 2.                                            

KADRA 

Zatrudnionych było 131 nauczycieli (w roku poprzednim 120) i 53 pracowników 

administracyjno-obsługowych (52). Różnica w zatrudnieniu w stosunku do poprzedniego 

roku wynika z dodatkowego zatrudnienia nauczycieli z powodu urlopów macierzyńskich, 

wychowawczych i zdrowotnych. 

 Wszyscy zatrudnieni nauczyciele posiadają wykształcenie wyższe, a większość z nich 

posiada podwójne kwalifikacje.  

BAZA 

Gmina w miarę swoich możliwości finansowych dba o bazę lokalowa Szkół i ich 

wyposażenie. Sukcesywnie remontuje kolejne Szkoły: 

 Wyremontowano Szkołę w Fanianowie,  

  budynek Szkoły w Łobżenicy, obecnie wymieniany jest dach, 

  Szkołę w Wiktorówku i Przedszkole w Łobżenicy.  

 Natomiast w Szkole w Luchowie wymieniono piec centralnego ogrzewania 

Dużym problemem dla Szkół jest brak sal gimnastycznych. Częściowo problem ten w 

Łobżenicy rozwiązuje Hala Sportowa i Orlik.  

Pozostałe Szkoły na zajęcia z wychowania fizycznego „adaptowały” klasy. 

Trudną sytuację lokalową ma Szkoła Podstawowa w Łobżenicy, ponieważ jest największą 

Szkołą w Gminie, a nie posiada auli, ani nawet dużego holu, gdzie mogłaby spotykać się cała 

społeczność szkolna na uroczystościach.  

 

WYNIKI 

 Najważniejszym zadaniem szkół jest nauczanie, którego efekty są od kilku lat 

„mierzone” egzaminami. 

 Na najniższym szczeblu edukacji, czyli w Przedszkolu od czterech lat, wykonuje się 

diagnozę gotowości szkolnej dzieci 5 i 6 letnich w trzech poziomach: wysokim, przeciętnym  

i niskim. W  roku szkolnym 2011/2012:  

 76%  dzieci uzyskało poziom wysoki, (80% w roku poprzednim) 

 20% dzieci uzyskało poziom średni, czyli przeciętny (18%) i tylko 

 4%  dzieci uzyskało poziom niski.(2%) 
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Jest to bardzo dobry wynik który potwierdza, że poziom intelektualny i społeczny 6 i 5-

latków pozwala na podjęcie przez nich obowiązku szkolnego. Jednak rodzice nie podejmują 

decyzji wcześniejszego „posłania” 6-latków do szkoły.  

W związku z tym, jeżeli Ministerstwo Edukacji Narodowej podtrzyma decyzję o 

obowiązku szkolnym dla 6-latków w roku 2014, to w naszej Gminie trafi ona na wyż 

demograficzny. W tym czasie będzie 120 7-latków i 130 6-latków, razem 250 dzieci. Dla 

porównania, w tym roku szkolnym mamy 196.   

Wracając do wyników! 

W roku szkolnym 2010/2011 średni wyniki punktowy Szkół Podstawowych w Gminie 

jest niższy niż w roku ubiegłym, a także niższy niż w powiecie, województwie i kraju. 

Tylko Szkoła Podstawowa w Luchowie uzyskała wynik powyżej średniej krajowej, 

okręgu i województwa.   

Natomiast Szkoła Podstawowa w Łobżenicy uzyskała wynik powyżej średniej gminy i 

powiatu.  

Pozostałe Szkoły uzyskały wyniki niższe, a najniższy wynik ze sprawdzianu klas VI 

uzyskała Szkoła Podstawowa w Wiktorówku.  

Dyrekcja i grono nauczycielskie dokonało analizy wyników w celu podjęcia działań 

naprawczych i wspomagających uczniów, z czym zapoznano Komisję. 

  Tendencja rozwojowa Szkół Podstawowych w Luchowie i Łobżenicy są rosnące, w 

pozostałych malejące. 

Należy zaznaczyć, że na wyniki mierzenia mają wpływ różne czynniki. Są to: nauczanie i 

uczenie się, zdolności i aspiracji uczniów, środowisko rodzinne i społecznego, a także, jak 

wynika z danych Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej w Poznaniu, od lokalizacji szkoły 

(wieś, małe miasto, duże i aglomeracje). Jednak przykład Szkoły w Luchowie nie do końca to 

potwierdza i na jej przykładzie można wnioskować, że o efektywności nauczania decyduje 

także mała liczebność klas.  

W Gimnazjum egzaminy odbyły się w trzech częściach: humanistycznej, matematyczno-

przyrodniczej i  języków obcych.  

W roku szkolnym 2011/2012 uczniowie klas III Gimnazjum uzyskali: 

 w części humanistycznej niższy wynik niż średnia w powiecie, województwie, 

okręgu i kraju, 

 również w części matematyczno-przyrodniczej wyniki były niższe, 

 a także w części z języka angielskiego,  
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 natomiast bardzo dobre wyniki osiągnięto z języka niemieckiego powyżej wszystkich 

średnich, ale dotyczy to tylko 4 uczniów, którzy wybrali ten język. 

Tendencja rozwojowa szkoły w części matematyczno-przyrodniczej pozostała jednak 

rosnąca, natomiast w części humanistycznej jest ciągle malejąca. 

Aby podnieść efektywność nauczania, Szkoły realizują w tym roku projekty ze środków 

unijnych, polegające na organizowaniu dodatkowych zajęć wyrównawczych oraz 

rozwijających zainteresowania i uzdolnienia uczniów. Efekty tej pracy  powinny przełożyć się 

na poprawienie wyników w przyszłym roku.   

W Szkołach oprócz nauczania realizowana jest praca wychowawcza, działalność 

kulturalna, sportowa, integracyjna, a także charytatywna. 

W tych sferach Szkoły działają bardzo aktywnie i odnoszą sukcesy. We wszystkich 

Szkołach realizowano programy wychowawcze i profilaktyczne. Szkoły współpracują z 

różnymi instytucjami i organizacjami. Nawiązują kontakty ze szkołami z poza naszej Gminy, 

a także ze szkołami z krajów Unii Europejskiej, w czym prym wiedzie Szkoła Podstawowa w 

Fanianowie.  

 W Gimnazjum i Szkole Podstawowej w Luchowie działają drużyny harcerskie. Ma to 

pozytywny wpływ na postawy społeczne i patriotyczne uczniów. Również podejmują 

działania charytatywne. Organizują zbiórki odzieży, żywności, zabawek, pieniędzy, by 

pomagać innym.   

 Dzieci z rodzin ubogich otrzymują wsparcie w zakresie zakupu podręczników, w 

ramach projektu rządowego oraz objęte są dożywianiem finansowanym przez MGOPS i TPD.  

 Dożywianie zorganizowane zostało w Przedszkolu i Gimnazjum na bazie kuchni 

przedszkolnej oraz w Szkołach Podstawowych w Łobżenicy, Dźwiersznie i Wiktorówku na 

bazie kuchni Szkoły Podstawowej w Łobżenicy. 

Dożywianiem należałoby objąć także uczniów Szkoły Podstawowej w Fanianowie. W tym 

celu należy przygotować dodatkowe pomieszczenia, których Szkole brakuje. 

  

Ad.6.  

Kolejnym zadaniem Gminy jest dowożenie uczniów do szkół, refundowanie kosztów 

poniesionych przez rodziców dzieci niepełnosprawnych na dojazdy oraz zakup biletów 

miesięcznych dla uczniów. W roku 2011 kosztowało to Gminę prawie 680tys. złotych.   

  

Podsumowując należy stwierdzić, że:  
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1. Gmina wywiązała się z realizacji zadań oświatowych w oparciu o subwencję 

oświatową, która wyniosła w roku 2011 - 8mln. 550 tys. zł. oraz środki własne na 

kwotę 1mln. 470tys. zł. 

2. Podjęto też działania, mające na celu opisanie i uporządkowanie problemów 

oświatowych w naszej Gminie oraz przedstawienie perspektyw rozwoju, opracowując 

Strategię Rozwoju Oświaty Gminy Łobżenicy. 

 

  Komisji uważa, że  należy wypracowania form i zasad współpracy między 

placówkami oświatowymi Gminy oraz wskazać płaszczyzn tej współpracy. Ma to służyć 

wymianie doświadczeń między szkołami, korzystaniu z przykładów dobrych praktyk oraz 

wspólnym przygotowywaniu i realizowaniu projektów, w tym unijnych.  

 

Antoni Kapeja 

Uważa, że należy dążyć do większej współpracy szkół z rodzicami uczniów. Dyrektorzy 

szkół powinni szukać pomysłów, a także rozwiązań, które zachęcą rodziców do przyjścia na 

spotkanie do szkoły w celu dowiedzenia się jak radzą sobie ich dzieci w nauce i co można 

zrobić aby wyniki były lepsze. Na dobrych wynikach w nauce oraz wychowaniu powinno 

zależeć zarówno rodzicom ja i szkole. Dlatego dobra współpraca jest konieczna. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

poddał pod głosowanie informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Łobżenica w 

roku szkolnym 2011/2012. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”        

i głosów „przeciw” nie stwierdzono przyjęła informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych Gminy Łobżenica w roku szkolnym 2011/2012, która stanowi załącznik 

numer 28 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 31 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Odczytał pismo od Wojewody Wielkopolskiego na temat wyników analizy oświadczeń 

majątkowych Burmistrza Łobżenicy Eugeniusza Cerlaka oraz Przewodniczącego Rady 
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Miejskiej w Łobżenicy Edwarda Starszaka, które stanowi załącznik numer 29 do niniejszego 

protokołu. 

 

Następnie poinformował, że zgodnie z wymogami ustawy o samorządzie terytorialnym 

dokonał analizy oświadczeń majątkowych radnych. Wszyscy zobowiązani złożyli wymagane 

oświadczenia w przewidzianym terminie. Porównując zawarte w oświadczeniach dane z 

oświadczeniami złożonymi za 2010 rok nie stwierdzono rozbieżności i według posiadanej 

wiedzy zawarte informacje nie budzą wątpliwości. W tej sytuacji nie było konieczności 

wnioskowania o podjęcie przez uprawnione organy czynności sprawdzających. Jeden 

egzemplarz został przekazany do urzędu skarbowego, natomiast kopie oświadczeń zostały 

zamieszczone na stronie Biuletynu Informacji Publicznych Gminy Łobżenica. 

 

Ad. 32 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że dokonał analizy oświadczeń majątkowych Kierowników Gminnych 

Jednostek  Organizacyjnych i osób wydających decyzje. Oświadczenia zostały złożone w 

terminie, a zawarte w nich dane nie różniły się od roku poprzedniego. 

 

 

 

 

Ad. 33 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zapytała czy zostanie zrealizowany wniosek Komisji Oświaty dotyczący zorganizowania 

spotkania z organizacjami pozarządowymi w celu przedstawienia im regulaminu korzystania 

z Centrum Integracji Społecznej „Kwadrat” oraz poznania celów ich działalności. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że spotkanie z organizacjami pozarządowymi jeszcze się nie odbyło, wniosek 

Komisji został przekazany pracownikowi i spotkanie takie zostanie zorganizowane. 
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Ad. 34 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak  

Poinformował, że Rada Miejska w Łobżenicy została powiadomiona, że wyznaczony został 

termin rozprawy na dzień 22 listopada 2012 roku o godzinie 13:30 w Sądzie 

Administracyjnym w Poznaniu w sprawie skargi Prokuratora Rejonowego w Złotowie na 

uchwałę Rady Miejskiej w Łobżenicy Nr X/54/2011 z dnia 30 czerwca 2011 roku w sprawie 

opłat za świadczenia Przedszkola Publicznego w Łobżenicy. Pismo w tej sprawie stanowi 

załącznik numer 30 do niniejszego protokołu. 

 

Andrzej Rzyduch 

Wnioskował o podjęcie działań w celu usunięcia znaków zakazu zatrzymywania i postoju na 

ulicy Złotowskiej (sklep Irena) oraz na ulicy 1-go Maja ponieważ właściciele sklepów skarżą 

się, że nie mogą  przyjąć towaru. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że sprawę przekaże do Zarządu Dróg Powiatowych w Pile ponieważ jest to 

droga powiatowa. Znaki postawione są zgodnie z przepisami prawa.  

Nadmienił również, że takie działanie ma na celu usprawnienie ruchu w centrum miasta. Nie 

może być tak, że kierowcy parkują samochody na dłuższy czas przy głównej ulicy w mieście 

często blokując wyjazd innym pojazdom z dróg podporządkowanych. W Łobżenicy są 

wyznaczone miejsca do parkowania. W tygodniu można parkować na targowisku, które 

zlokalizowane jest blisko centrum miasta, ponadto w tym celu utwardzono również teren przy 

ulicy Mickiewicza. 

Samochody zaopatrzeniowe mogą zatrzymywać się do 10 minut i nie spotkał się jeszcze z 

sytuacją aby policja robiła problemy jeśli samochód dostarczający towar stał dłużej niż 

wskazany na znaku czas. 

 

Antoni Kapeja 

Prosił aby pracownik odpowiedzialny za realizację inwestycji drogowych w gminie przyjrzał 

się bliżej budowie  drogi w Izdebkach. Mieszkańcy skarżą się że wykonawca bardzo utrudnia 

kierowcą poruszania się po tej drodze ponadto są również uwagi do jakości materiału, który 

jest wykorzystywany przy budowie tej drogi. 
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Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że Sołtys Izdebek zgłaszał już wcześniej ten problem i dlatego na budowę 

został wysłany Inspektor Nadzoru.  

W wyniku kontroli okazało się, że inwestycja jest wykonywana prawidłowo, a materiały, 

które są wykorzystywane do budowy są dobrej jakości i nie ma podstaw do ich wymiany. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Zwrócił uwagę, że chodnik na ulicy Sienkiewicza został wykonany z czerwonej kostki. 

Następnie zapytał czy to jest zgonie z dokumentacją i czy tak ma wyglądać cała stara część  

miasta. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował,  że zapozna się ze sprawą i udzieli odpowiedzi po sesji. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zapytała czy zostały zniwelowane dziury na drodze na Osiedlu Leśnym. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński 

Poinformował, że po interwencji dwóch mieszkańców tego osiedla gmina dostarczyła gruz w 

celu usunięcia największych ubytków w tej drodze.  

 

 

Ad. 35 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Urząd Skarbowy przesyłając informację o wynikach oświadczeń majątkowych radnych oraz  

Kierowników Gminnych Jednostek Organizacyjnych i osób wydających decyzję w imieniu 

Burmistrza nadał jej klauzulę tajności. 

 W związku z powyższym w tym punkcie porządku obrad  Rada Miejska w Łobżenicy 

przystępuje do wyłączenia jawności obrad.  

Prosił o pozostanie na sali Burmistrza Łobżenicy, Zastępcę Burmistrza Łobżenicy, Skarbnika 

Gminy Łobżenica,  Radnych  Rady Miejskiej, oraz protokólanta.  
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Następnie odczytał informację o wynikach oświadczeń majątkowych radnych oraz  

Kierowników Gminnych Jednostek Organizacyjnych i osób wydających decyzje w imieniu 

Burmistrza, która stanowi załącznik numer 31 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 36 

W związku z wyczerpanym porządkiem obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Edward 

Starszak o godzinie 13:30 zamknął obrady XXIII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

Protokółowała:       Przewodniczył: 

(-) Anna Jankowska       (-) Edward Starszak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


